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Dhr Ceux 
Administratief Centrum 
Anspachlaan 6 
1000 BRUSSEL 

    
  
 Brussel, 1 juli 2007 
 
Betreft: mobiliteitsplan voor de Alhambra-wijk 
 
 
Beste heer Ceux, 
 
Bij deze wilden wij u nogmaals bedanken voor uw bezoek in de Alhambrawijk van maandag 21 mei 
2007. 
 
Tijdens de rondleiding is gebleken dat de mobiliteit in onze wijk een complex gegeven is, en in grote 
mate de leefbaarheid van de Alhambuurt bepaald, een wijk die geconfronteerd wordt met 
transitverkeer (vooral overdag) en autocarrousels gelieerd met de straatprostitutie (vooral ’s nachts). 
 
Ook waren er nog wat vragen over de straatprostitutie. 
 
Vandaar dan toch het initiatief van dit mailtje met wat bijkomende informatie: 
 

- Volgens Entre 2 (Le Nid) en Espace P is er altijd straatprostitutie geweest in de 
Alhambrabuurt. Dat klopt niet. In de jaren tachtig was er geen prostituee te bekennen in het 
straatbeeld. Vanaf begin 90 is het fenomeen ontstaan, met een gestage groei vanaf 1993. In 
1999 werd het Comité Alhambra opgericht, toen een 60-tal buurtbewoners tijdens een 
buurtmeeting hun ongenoegen kwamen uiten over de overlast die deze activiteiten met zich 
meebrachten. Studio Europe bijvoorbeeld - het afwerkhotel dat onlangs is overgenomen door 
een eurocrate - heeft pas in 1992 een bouwvergunning gekregen voor het omvormen van een 
gebouw tot hotel … Er waren wel een aantal hotels, vooral in de Van Gaverstraat, maar die 
fungeerden als ‘rendez-vous’ plek voor ambtenaren en hun maitresses, verliefde stellen, … 
Alles gebeurde binnenskamers, en had weinig van doen met prostitutie. De piek van die 
activiteiten lagen samen met de kantooruren. Na verloop van tijd, vooral met het openstellen 
van de grenzen van Europa met de Oostbloklanden heeft de Alhambrabuurt een enorme 
toename van straatprostituees gekend. Een aantal ‘rendez-voushotels zijn zich gaan 
toeleggen op de straatprostitutie en werden ‘afwerkhotels’. Ook zijn er nieuwe hotels 
bijgekomen. Sindsdien hebben we vlagen van nieuwe vormen van straatprostitutie gekend. 
De laatste stroming zijn de transseksuelen/travesties die voordien niet in onze buurt aanwezig 
waren. U ziet, de Alhambrabuurt heeft redelijk recent een reputatie opgebouwd als 
straatprostitutiebuurt, maar was vroeger gewoon een woonbuurt. 

 
- Zelfs al was de Alhambrabuurt sinds jaar en dag een prostitutiewijk – wat dus niet het geval is 

– dan nog is er geen reden om nu nog straatprostitutie toe te laten. Een stad verandert. 
Brussels is sind de jaren negentig sterk gaan evolueren. Meer en meer mensen komen terug 
in het centrum wonen. In de Alhambrabuurt worden er momenteel vele tientallen nieuwe 
appartementen gebouwd. En ook uit het wijkcontract De Kaaien, die dit jaar van start is 
gegaan en ondermeer als doel heeft de woonfunctie te versterken, toont duidelijk de wil om 
van de Alhambrabuurt opnieuw een woonbuurt te maken. Cohabitatie met straatprostitutie is 
dus niet langer mogelijk. Die commerciële activiteit moet haar eigen plek krijgen, in een buurt 
waar geen mensen wonen. Enkel door voluit te kiezen voor de bewoners, kan de 
Alhambrabuurt haar potentieel ten volle gaan ontwikkelen.  
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Zolang er geen duidelijke keuzes gemaakt worden zullen de conflicten tussen straatprostitutie 
en de problematiek zoals drugshandel, enz die er vaak mee gepaard gaat voor conflicten 
blijven zorgen. Is het niet jammer dat een hele wijk in het centrum van de stad, rondom twee 
pas gerenoveerde theaters, opgeofferd wordt aan prostitutie? 
 

- Het is heel moeilijk om als buurtbewoner afspraken te maken met prostituees. Ze vormen 
geen homogene groep en het verloop is groot. Bovendien hebben ze vaak andere kopzorgen 
– drugsproblemen bijvoorbeeld – dan het welzijn van de nachtrust van buurtbewoners. Ook 
Entre 2 (Le Nid) en Espace P hebben het moelijk om duurzame relaties op te bouwen met de 
prostituees. Zij kunen dus niet echt als tussenpersoon optreden. Bovendien houden ze hun 
permanenties in de afwerkhotels, wat niet het vertrouwen van de buurtbewoners bevordert, en 
zijn ze slechts enkele uren per week in de buurt aanwezig en bijna nooit ’s nachts … 

 
- Volgens de burgemeester is het aantal prostituees procentueel gedaald. U weet dat men met 

cijfers alles kan bewijzen. Wat betekent een algemene daling concreet voor de leefbaarheid 
van de wijk? Weinig. Het karakter van het probleem blijft hetzelfde. Misschien dat er overdag 
minder prostituees zijn, en ’s nachts meer, maar als men het gemiddelde neemt dat het er dan 
toch minder zijn … En of er nu vijf of tien prostituees staan, er blijven nagenoeg evenveel 
klanten op afkomen. Ook kunnen vijf transseksuelen bijvoorbeeld voor meer overlast zorgen 
dan 10 gewone prostituees. Of soms is het maar genoeg dat een prostituee een opvliegende 
pooier heeft om de buurt op stelten te stellen, zoals onlangs nog is gebleken (zie 
persberichten op onze site). 

 
U ziet, wij proberen onze buurt terug te krijgen zoals we die vroeger gekend hebben. Iedereen zou 
het er over eens moeten zijn dat straatprostitutie niet kan in een woonbuurt, zoals bijvoorbeeld 
een discotheek of een verffabriek niet in een woonbuurt getolereerd mogen worden. 
 
Op gemeentelijk niveau is er veel mogelijk om het fenomeen van de straatprostitutie aan te 
pakken, bijvoorbeeld met een mobiliteitsplan. 
 
Vandaar het belang van zo’n plan voor de Alhambrawijk. Wij hopen echt dat die er komt … 
 
 

 


